

## Four Academic Members Receive CPCE Research-Scholarly Performance Awards

CPCE presents the Research-Scholarly Performance Awards biennially to recognise academic staff's quality research. The recipients of the CPCE Dean's Award for Outstanding Research-Scholarly Performance and CPCE Award for Outstanding Research-Scholarly Performance 2019/20 were honoured at the award presentation ceremony held on the PolyU Hung Hom Bay Campus on 18 January 2021.



The ceremony kicked off with an opening speech delivered by Prof. C W Leung, Associate Dean (Research) and Chairman of Research Committee of CPCE. Prof. Leung extended his congratulations and gratitude to the award recipients. He pointed out that research capacity requires long-term investment and collaborative efforts. "CPCE will continue to provide resources and support, from establishment of research centres to promotion of inter-divisional research projects, so as to create a favourable research environment for our academics," said Prof. Leung.

Prof. Peter Yuen, Dean of CPCE, presented the biennial awards to the outstanding scholars in recognition of their valuable research outputs that have contributed to the development of research and scholarly activities of the College and the academia as a whole.

## 四位教員獲頒 CPCE 研究及學術表現獎

CPCE 每兩年一度頒發研究及學術表現獎，以表揚教員的優質研究。2019/20 年度 CPCE 院長特設研究及學術傑出表現獎和 CPCE 研究及學術傑出表現獎的得獎教員，於 2021 年 1 月 18 日在理大紅磡灣校園舉行的頒獎典禮上獲嘉許。

CPCE 副院長（研究）及研究委員會主席梁振華教授致辭，為典禮揭開序幕。梁教授祝賀和感謝各得獎教員。他指出研究工作需要長遠投資和共同努力。梁教授說：「學院將繼續提供資源和支援，包括成立研究中心和推動跨學部研究，務求創造有利我們教員研究發展的環境。」

CPCE 院長阮博文教授其後頒發這兩年一度的獎項予各位優秀的 CPCE 學者，以表揚他們重要的研究成果，為學院以至學術界的研究和學術發展作出貢獻。

### CPCE Dean's Award for Outstanding Research-Scholarly Performance CPCE 院長特設研究及學術傑出表現獎



#### Dr Peggy Ng

吳美蘭博士

Senior Lecturer of Division  
of Business and Hospitality  
Management  
工商及款待業管理學部  
高級講師

Winning the award has proven that starting my research journey in 2014 was a correct choice. In 2020, I got a grant from the Faculty Development Scheme of the Research Grants Council for a research project on children's pro-environmental behaviour. This year, I have submitted a research proposal regarding youth's good citizenship behaviour. My future research will be more focused on children and youth as our future lies in the hands of our next generation.

這次獲獎證明我於 2014 年展開研究旅程是正確的決定。2020 年，我獲研究資助局教員發展計劃撥款，研究兒童的環境友善行為。今年，我遞交了有關青少年良好公民行為的研究計劃書。下一代是我們的未來，日後我仍會集中有關兒童和青少年的研究。

### CPCE Award for Outstanding Research-Scholarly Performance CPCE 研究及學術傑出表現獎



#### Mr Howard Chang

張海活先生

Associate Division Head of  
Division of Social Sciences,  
Humanities and Design  
社會科學、人文及設計學部  
副主任

Obtaining such recognition from the College means a lot to me; it also sets an example for colleagues who would like to conduct design research in the future. With the establishment of various research centres at the College, colleagues are provided with more resources and platforms for sharing research experience. More importantly, it would allow the College to scale new heights in research. I hope I could share my experience and work together with colleagues on teaching and research in the days ahead.

這次獲得學院的肯定，對我來說意義重大，也對日後希望從事設計研究的同事起了示範作用。學院的多個研究中心相繼成立，不單給予同事更多資源，也有互相分享研究經驗的平台，更重要的是讓學院的研究更上一層樓。我希望日後繼續以自身經驗，與同事攜手同行學研之路。



#### Dr Hongdi Ding

丁泓棟博士

Lecturer of Division  
of Languages and  
Communication  
語文及傳意學部講師

This award is an encouragement for me. I am fortunate to benefit from the College's transition from being teaching-intensive to becoming increasingly research-oriented. With support from the College, I will continue my research in grammatical description, documentation, and maintenance of lesser-known languages of China, such as the Tibeto-Burman languages in Sichuan.

這個獎項對我來說是一份鼓勵。學院從教學為主逐漸變為愈加注重研究，我很慶幸從中獲益。憑著學院的支持，我會繼續致力於瀕危語言的研究和保護，例如中國四川地區的諸多藏緬語。



#### Dr Joseph Lau

劉銳業博士

Lecturer of Division of  
Business and Hospitality  
Management  
工商及款待業管理學部講師

This award can motivate me to further pursue quality research, such as getting published in top-tier journals, securing external grants in Hong Kong and overseas countries, and collaborating with different industry practitioners. The research topics and areas that I would like to work on include cruises, ferries, climate change, and healthcare logistics.

這個獎項驅使我追求更高質素的研究，例如在頂尖期刊刊登論文、爭取香港和外國研究資助，以及與不同界別的從業員合作。郵輪、渡輪、氣候變化及保健物流等，都是我有興趣研究的主題及範圍。